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СЪВЕТ ЗА ИКОНОМИЧЕСКИ РАСТЕЖ 
 
 

ПРОТОКОЛ 
 
 
Дата: 10 декември 2003г. 
Времетраене: 14:10 – 16:15 
 
Участници: 
 

1. г-жа Лидия Шулева – заместник министър-председател и министър на 
икономиката 

2. г-н Валентин Церовски – министър на регионалното развитие и 
благоустройството 

3. г-н Димитър Ивановски – заместник-министър на икономиката 
4. г-н Румен Симеонов – заместник-министър на труда и социалната 

политика 
5. г-н Любомир Дацов – заместник-министър на финансите 
6. г-н Никола Янков – заместник-министър на транспорта и съобщенията 
7. г-н Павел Езекиев – председател, Агенция за чуждестранни инвестиции 
8. г-н Божидар Данев – председател, Българска стопанска камара 
9. г-н Цветан Симеонов – заместник-председател, Българска търговско-

промишлена палата 
10. г-жа Валентина Зартова – юридически съветник, Българска търговско-

промишлена палата 
11. г-н Иво Прокопиев – заместник-председател, Съюз на работодателите в 

България 
12. г-н Евгений Иванов – главен секретар, Съюз на работодателите в 

България 
13. г-жа Саша Безуханова – заместник-председател, Българска международна 

стопанска асоциация 
14. г-жа Андрияна Тошева – изпълнителен директор, Българска 

международна стопанска асоциация 
15. г-жа Пепа Гроздева – координатор, Български бизнес клуб “Възраждане” 

 
Изготвен от: 
Димитър Цветанов, координатор на СИР 
 
Дневен ред: 
 

1. Стратегия за насърчаване на инвестициите 
2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
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1. Стратегия за насърчаване на инвестициите: 
 
1.1 Бележки: 
 
г-жа Лидия 
Шулева, министър 
на икономиката 

Ще бъде полезно да обменим становища в посока на 
формулиране на рамка за инвестиционна стратегия. В 
крайна сметка това е реален пример за публично-частно 
партньорство. Предлагам водещите в този диалог да бъдат 
представителите на бизнес асоциациите. 

г-жа Саша 
Безуханова, 
зам.председател, 
БИБА 

Опитахме се да дадем една обща рамка на инвестиционна 
стратегия. Бих искала да обърна внимание само върху 
акцентите в този документ. Заложени са настоящо 
състояние на инвестиционния процес, общи и специфични 
мерки, приоритетни отрасли като информационни 
технологии, туризъм, инфраструктура и т.н. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

БСК предлага един по различен подход – стратегията да 
бъде разделена на 2 части до 2007г. и след 2007г.. За тези 
два етапа е необходим коренно различен инструментариум. 
Другият момент е, че трябва да има сътрудничество с 
другите стратегии- за земеделие (Ще има ли 
функциониращ пазар на земята?), отделяне на повече 
внимание на парите на българските емигранти – ресурс, 
който възлиза на 1 милиарда лева, а може би и на 2 
милиарда лева. Важно е да се знае кои компании 
разширяват дейността си. Каква ще бъде политиката на 
правителството по отношение на данъци, кредити и 
фондове за рисков капитал. Следва да има мониторинг на 
изпълнението на една такава стратегия. 

г-н Иво 
Прокопиев, 
зам.председател, 
СРБ 

Ние предлагаме една малко по-различна гледна точка. Бих 
казал по-иновативен подход. Важно е да се направи оценка 
на разходите по присъединяването и как влияе то върху 
платежоспособността на българската икономика. Правилно 
е да се разсъждава от гледна точка на чуждестранния 
инвеститор, за да се отговори на неговите нужди. България 
има определени сравнителни предимства и ние трябва да 
ги идентифицираме и подчертаем. Можем да се превърнем 
в място за “аутсорсинг” на бизнес процеси, по начина по 
който това става в Индия или Тайланд. Предлагаме да се 
създадат клъстери. Накрая бих искал да ви дам и един 
типичен пример за непоследователна и противоречива 
политика от страна на изпълнителната власт – 
преференцията за нулева ставка на данък печалба на 
практика е отменена с указания на финансовото 
министерство. 
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г-н Цветан 
Симеонов, 
зам.председател, 
БТПП 

Доколкото документът, който представяме е общ продукт, 
бих искал да обърна внимание върху някои важни 
момента. Например не е нужно гражданите всеки ден да 
искат издаване на удостоверения за актуално състояние. 
БТПП работи също по линия на клъстерите, да кажем 
миналата седмица бе проведено обучение по тази тема. 

г-н Димитър 
Ивановски, 
зам.министър на 
икономиката 

В духа на сътрудничество съм убеден, че е необходима 
съвместна комуникация за доуточняване на целите. Една 
стратегия за насърчаване на инвестициите до 2010 година 
например следва да отчете регионалния подход, връзката с 
публичните инвестиции и т.н. По тези въпроси ще работят, 
конкретни експерти. 

г-жа Лидия 
Шулева, министър 
на икономиката 

Нормално е да се включат научните среди в процеса на 
формулиране на инвестиционна стратегия. Трябва да се 
изясни въпроса по регионален принцип или по дейност ще 
се правят клъстерите. В крайна сметка правителството има 
за цел да създаде национална програма за повишаване на 
конкурентноспособността. Дефицитът по търговската 
сметка е един голям фактор, за който трябва да се вземат 
адекватни мерки. 

г-н Любомир 
Дацов, 
зам.министър на 
финансите 

Как това се отнася до Националния план за икономическо 
развитие? Последното издание бе като упражнение по 
предприсъединителните фондове, но предстои да се 
изготви подробен Национален план до 2013 г. През януари 
2004 г. трябва да бъде създадена работната група, а през 
май 2004 трябва да определят националните цели в този 
план. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Ако не решим проблемите на хората в страната, постоянно 
ще излъчваме негативни сигнали към чуждестранните 
инвеститори. У нас не се говори за здравеопазване, за 
реален пазар на земята. Проблемът с нулевата ставка на 
данък печалба 0% трябва да бъде решен.  

г-н Иво 
Прокопиев, 
зам.председател, 
СРБ 

Целите трябва да бъдат дефинирани категорично, а те са 
повишаване на конкурентноспособността и двуцифрен 
икономически растеж. Това ще разреши много микро-
конфликти, за това кои са истинските приоритети. 

г-жа Лидия 
Шулева, министър 
на икономиката 

При всяка успяла икономика се наблюдава обществен 
консенсус Ако не се демонстрира ясен и категоричен 
консенсус, не може да се върви напред. Ако вследствие на 
дискусия се обединим около общи цели, нека заедно да ги 
изпълняваме. Основата на конкурентноспособна 
икономика може би означава инвестиции в образованието. 
Предлагам да се организира “брайнсторминг” сесия на 
ниво титуляри през януари по тези въпроси. 
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г-н Никола Янков, 
зам.министър на 
транспорта и 
съобщенията 

Правителството има една стратегия и тя е Закона за 
държавния бюджет, но в нея няма инвестиционна 
политика. Там са публичните инвестиции, данъчни ставки 
и стимулите. Нашите усилия трябва да бъдат насочени 
именно към процеса на бюджетиране, за да можем да 
насърчим инвестициите в страната. 

г-н Божидар 
Данев, 
председател, БСК 

Чрез поставянето под въпрос на пълното освобождаване от 
данък печалба на фирмите в райони с висока безработица 
се ликвидира добрия подход при данъчната и регионалната 
политики. Повечето фирми са силно обезпокоени от 
указанията на финансовото министерство. 

г-н Павел Езекиев, 
председател, АЧИ 

Общият инвестиционния ресурс възлиза на 4-5 милиарда 
долара, от които 2.5 милиарда долара се падат на 
българския бизнес, а по малък е дела на чуждестранния 
инвеститор, бюджета и европейските фондове, за които 
традиционно се счита, че са най-голям дял. 

г-жа Лидия 
Шулева, министър 
на икономиката 

В конституцията на Ирландия държавата има право да 
отчуждава терени за цели на производство и затова 
например фирмата Хюлет Пакард е получила за 15 дни 
разрешение да направи първа копка на мястото на 
инвестицията. 

г-н Валентин 
Церовски, 
министър на 
регионалното 
развитие и 
благоустройството

Два са ключовите фактора: национален консенсус и 
проучване и преговаряне с конкретни инвеститори. Не е 
възможно да се ускори икономическото развитие, ако 
Министерство на финансите не даде облекчения за 
иновации и развойна дейност. 

г-жа Саша 
Безуханова, 
зам.председател, 
БИБА 

Бих искала да обърна внимание, че брандинговата 
политика е част от цялостна икономическа програма. 
Трябва да се направи задълбочен анализ на секторите, 
които ни се струват приоритетни. Да се направят 5-6 
работни групи на експертно ниво, може би. 

г-н Иво 
Прокопиев, 
зам.председател, 
СРБ 

Предлагам по-различен подход: да направим 5-6 казуса, 3 
успешни примера и 3 нови възможности. 

 
1.2 Предложения: 
 
г-н Иво 
Прокопиев, 
зам.председател, 
СРБ 

Предлагам да се разглежда бюджет 2005г., да кажем, че това 
е приоритет и да се концентрираме. 
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г-жа Лидия 
Шулева, 
министър на 
икономиката 

Трябва до средата на годината да имаме програма за 
бюджетно финансиране с обществен консенсус, иначе нищо 
не може да се постигне.  

г-н Божидар 
Данев, 
председател, 
БСК 

Министерство на финансите следва да спазва принципи в 
своята работа, а не да се придържа към ролята на 
разпределител на средства. Трябва да се мисли 
стратегически. 

г-жа Лидия 
Шулева, 
министър на 
икономиката 

Бих искала да направя следните конкретни предложения: 
• Да се създаде експертен съвет към дирекция 

Инвестиционна политика на Министерство на 
икономиката, като до 20.12.03 бизнесът да излъчи 
своите експерти, за да се започне работа от началото на 
следващата година (във връзка с напасването с 
бюджетната процедура). Също да се включат 
представители на научните и изследователските среди. 
Експертите ще изготвят списък с необходимата им 
информация и ще дефинират етапите на процеса. 

• Да се обсъдят следните теми на следващите заседания 
на СИР: Създаване на клъстери; Стандартизация и 
сертификация на продукти; Развитие на публично-
частното партньорство – възможно ли е да се 
реализира в чужбина за търговските представителства. 

 
Предлагам също да организираме две работни срещи – една с 
министъра на правосъдието за съдебните такси и с 
министъра на финансите за указанията, свързани с 
преференцията за 0% данък печалба. 

г-жа Саша 
Безуханова, 
зам.председател, 
БИБА 

Предлагаме да се организира изнесено заседание на СИР с 
фасилитатор за два часа, където чрез “брайнсторминг” да се 
определят целите на стратегията за насърчаване на 
инвестициите. 

 
1.3 Решения: 
 
Да се създаде експертен съвет към дирекция “Инвестиционна политика” на 
Министерство на икономиката, като до 20.12.03 г. работодателските 
организации да излъчат свои експерти. 
Да се проведе през януари изнесено заседание на СИР с фасилитатор, за 
формулиране на цели на инвестиционната стратегия. 
Да се организира работна среща на бизнеса с министъра на правосъдието по 
темата “Увеличени съдебни такси”. 
Да се организира работна среща на бизнеса с министъра на финансите по 
темата “Указания, свързани с преференцията за нулев данък печалба”. 
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2. Определяне на дневния ред за следващото заседание: 
 

ДНЕВЕН РЕД 
за заседание на Съвета за икономически растеж, 

януари (датата, часът и мястото предстоят да бъдат уточнени) 
 

1. Стратегия за насърчаване на инвестициите – определяне на цели. 
2. Насрочване и определяне на теми за следващото редовно заседание на 

Съвета по смисъла на чл. 6, ал. 1 от Правилника. 
 
 


